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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Valgresultatet mangler fortsat, så derfor springer vi punktet over og Laura orienterer på
mail, når resultatet er offentliggjort.

Studienævnet godkendte dagsordenen og springer over punkt 5 omhandlende
valgresultat.

Punkt 2: Orientering: Studentersager siden sidst

Studienævnet tager sager siden sidst til efterretning.

Beslutning for Punkt 2: Orientering: Studentersager siden
sidst

Studienævnet har ingen kommentarer til sager siden sidst.

Punkt 3: Orientering og beslutning: Delegation af
afgørelseskompetence i studentersager

Baggrund
Der er forskellige traditioner for organiseringen af behandlingen af dispensations- og
meritsager i studienævnene på Health. Nogle studienævn har nedsat
dispensationsudvalg, mens andre studienævn bruger forpersonen til at behandle de
sager, der ikke behandles administrativt eller af hele studienævnet. Fælles for
studienævnene er, at organiseringen sjældent er skriftliggjort og at den ikke altid tager
tilstrækkelig højde for reglerne for delegation, som de er beskrevet i studienævnenes
standardforretningsorden. Der forestår derfor en opgave med at sikre at delegationerne
overholder reglerne og at skriftliggøre studienævnenes delegationer.

Alle studienævnene på Health skal i efteråret 2024 drøfte og beslutte, hvordan de
fremover vil delegere beslutningskompetencen i dispensations – og meritsager.

Helle orienterer først om rammerne for delegationer, hvorefter studienævnet drøfter og
beslutter hvordan de ønsker at delegere fremadrettet.

Indstilling
Det indstilles at studienævnet 1) tager orienteringen til efterretning og 2) beslutter
hvordan afgørelseskompetencen i studentersager fremadrettet skal delegeres.

Bilag
Delegation af afgørelseskompetencen i dispensations- og meritsager
Forretningsorden for studienævnet for idrætsvidenskab
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Beslutning for Punkt 3: Orientering og beslutning:
Delegation af afgørelseskompetence i studentersager

Helle præsenterer punktet og orienterer studienævnet om de forskellige muligheder for
delegation. Studienævnet beslutter at fortsætte med den nuværende praksis, som er at
delegere til forpersonen og administrationen. Argumenterne herfor er blandt andet
effektivitet og prioritering af studienævnsmedlemmernes tid.

Studienævnet besluttede ligeledes, at det fremover tilføjes i sagsfremstillingen til sager
siden sidst, at hvis der er sager, der rejser tvivl eller giver anledning til spørgsmål, må
nævnsmedlemmerne gerne melde tilbage til Kristian eller Laura i god tid inden mødet, så
det kan undersøges forud for mødet. Hvis det ikke nås og sagsbehandleren først skal
forhøres efter mødet, vil svaret blive tilføjet i referatet.

Kristian oplever af og til at få meritsager, hvor det er tydeligt, at der skal gives afslag.
Dorte tager med tilbage til vejledningen, at de kan blive tydeligere omkring, at
kandidatstuderende ikke kan få godkendt bachelorkurser og at studerende ikke kan få
godkendt kurser, som minder om et obligatorisk eller valgfrit kursus, som de allerede har
taget.

Punkt 4: Orientering: Studiestartsevaluering 2024

Studievejleder Dorte Lindvald præsenterer kort resultaterne af årets
studiestartsevaluering.
Studienævnet bedes drøfte om studiestartsevalueringen giver anledning til større eller
mindre ændringer til studiestarten 2025.

Bilag:
Studiestartsevaluering 2024

Beslutning for Punkt 4: Orientering:
Studiestartsevaluering 2024

Dorte præsenterer evalueringen og konkluderer at det overordnet ser rigtig godt ud.
Studienævnet stemmer i.

Dorte pointerer, at de kan blive bedre til at formidle, hvor studerende kan gå hen og få
hjælp og dermed gøre opmærksomme på, at der findes en studievejledning og en
studieservice på Health.

Punkt 5: Orientering: Valgresultat 2024

Beslutning for Punkt 5: Orientering: Valgresultat 2024

Resultatet er endnu ikke offentliggjort og Laura sender information på mail.
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Punkt 6: Drøftelse: Studienævnets rolle ifbm.
sektordimensionering

Baggrund:
D. 30. oktober blev studienævnet informeret om beslutningen omkring
sektordimensioneringen, hvor fordelingen af studiepladser ender på 48 pladser til
Idrætsvidenskab og 34 pladser til Folkesundhedsvidenskab. Derudover etableres der et
samlet campus for de to uddannelser på Dalgas Avenue fra sommeren 2025. Mandag d.
4. november blev der afholdt et informationsmøde for de studerende på
Folkesundhedsvidenskab og Idrætsvidenskab, hvor de studerende gav udtryk for deres
oplevelser af beslutningen.

Studienævnene får en rolle ind i arbejdet og dette punkt er tænkt til at være en åben
drøftelse af, hvilken rolle studienævnet kunne forestille sig at få.

Indstilling:
Studienævnet indstilles til at komme med input til processen og hvilken rolle de kunne
forestille sig at få ind i arbejdet.

Beslutning for Punkt 6: Drøftelse: Studienævnets rolle
ifbm. sektordimensionering

Kristian orienterer om punktet og kort om reaktionerne fra informationsmødet, hvor
beslutningen om sektordimensionering og flytningen til Dalgas blev præsenteret for
studerende på Idrætsvidenskab og Folkesundhedsvidenskab.

Studienævnet ønsker at varetage en konsulentrolle i processen, men ikke drive den.
Derudover foreslår studienævnet at have en repræsentant fra studienævnet i det
foreslåede husudvalg for at bringe information herfra ind i nævnet. Studienævnet vil have
sektordimensionering på som fast orienteringspunkt på studienævnsmøderne i foråret
med nyt fra husudvalg og nyt fra de andre arbejdsgrupper, der bliver etableret. Laura
Ladekjær orienterer om, at udvalgene på Idrætsvidenskab skal mødes i dag mhp.
koordinering og drøftelse af muligheder.

Studienævnet bakker desuden op om Dortes tanker om studiestarten, som er at samle
cheftutorerne for at skabe en drøftelse af, hvad der kan være fælles samt muligheden for
afholdelse af U-Days for FSV på Dalgas.

Punkt 7: Nyt fra studerende

Beslutning for Punkt 7: Nyt fra studerende

Der har været spørgsmål til den logisktiske del af projektet omkring Campus Dalgas og
studienævnet håber også, at der snart meldes noget ud ift. de fysiske rammer i
bygningen.

Punkt 8: Gensidig orientering

Studieleder:
VIP:
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Studerende:
HE Studier:

Beslutning for Punkt 8: Gensidig orientering

Kristian orienterer om, at han har deltaget i studielederforum, hvor temaet var
overgangen til arbejdsmarkedet.
Slides sendes ud til nævnet efter mødet.

Punkt 9: Eventuelt

Beslutning for Punkt 9: Eventuelt

Ingen havde bemærkninger til eventuelt.
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